
Importiranje sadja i zelenja 

 

Ste jur bili jednoč na Moravskom polju? Kad se kod Dunaja u smir Beča vozimo, vidimo sela, 

kade su ljudi još čudakrat seljaki. Na veliki polji rastu sve vrsti zelenja. Pred hižami i škadnji 

stoju traktori i škrablje pune zelenja, lipo za gledati, intenzivna duha, bolje nego svaki parfem. 

Tako čega je i kod nas na Hati: paradjzi, paprika, ugorki, mrkve, peršin, celer i na malo drugi 

način i u sridnjem i južnom Gradišću, u Štajerskoj kot i u Gornjoj i Dolnjoj Austriji. Tote se 

najdu briskve, marelice, črišnje, hruške, jabuke, slive, dunje, grojze, orihi i sve vrsti zrna. Mi 

živimo u šlarafiji. 

 

Gdo danas ide u supermarket, će najti čuda sadja i zelenja, ko nije iz Austrije i to u svakoj sezoni. 

Najveći dio dojde iz Španjolske, Italije, Ugarske, Tunezije, Maroka, Izraela, ali i iz Južne 

Amerike i Afrike. U ovom sastavku vam kanim predočiti negativne posljedice importiranja sadja 

i zelenja.  

 

Prvi gubitak pri importiranju sadja i zelenja je, da si domaći seljaki manje dobenu, kad se njevi 

produkti draže prodavaju nego oni iz Španjoljske i Italije, a najveći dio konzumentov će si po 

mogućnosti zibrati lakocjenije produkte. Tako moraju domaći seljaki prodati njeve produkte 

lakocjenije, znači da imaju manji dobitak. Pred nekolikimi ljeti su seljaki zvana toga imali 

probelm, da su stroški za žetvu i transport bili tako visoki, da su nadmašili dobitak. Tako su 

salatu opet zaorali, a jabuke su ostale visiti za ptice.  

 

Španjolske farme za sadje i zelenje imaju čuda puti afrikanske pomoćne djelače, ki za njevo djelo 

na polju i pri trgadbi dostaju dost malu plaću. Pokidob da je nezaposlenost u Španjolskoj jako 

visoka (25%), osebito med mladimi ljudi i apsloventi sveučilišć, su sada i sami Španjolci 

pripravni djelati za nižu plaću, tako da i imigranti i azilanti nimaju već šance na posao. U neki 

španjolski regija imaju premalo pitke vode, ar se voda koristi za polivanje sadja i zelenja koristi. 

.Drugi problem je, da se producira preveć CO2-a, ugljenoga dioksida, kad se sadje i zelenje 

daleko transportira avionom, vlakom, brodom ili teretnjakom. Na kraju se proizvodi teretnjakom 



ča pred vrata dovezu. Prvič je to čemerno za zrak, a drugič se ceste istrošu i dostanu diboke 

brazde. To ima opet negativne posljedice za kvalitet života u seli i varoši u blizini autocestov. 

 

Konzumentu nije najvažnije, da se zelenje dobro rači i da ima čuda vitaminov, nego mora lipo 

izgledati i da dugo držati. U današnjem času se i čuda puti u restoranu ji, iako to nije svenek 

najzdravije. Osim toga je danas normalno, da si moremo cijelo ljeto kupiti jagode, grojze ili 

črišnje. Zbog toga sve već gen-manipulirane hrane dojde u trgovinu. Tako su na primjer sve 

jagode iste: imaju isti oblik, istu farbu i sve lipo izgledaju. Ali stare vristi, ke imaju čuda puti 

bolji aroma, polako izumiraju. 

 

Zato kupujte sadje i zelenje iz Austrije, a ne iz inozemstva, kad stojite u supermarketu i 

premišljavate, ča ćeti zeti. Ar domaći proizvodi su zdraviji, a i naši seljaki ćedu laglje preživiti.  
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